

 noget på hjerte	Aulum-Hodsager Skole Skolebestyrelsesmøde 15. maj 2025 kl. 17.00 til kl. 20.30 ”Madkundskab” i Hodsager
Orientering(O), Drøftelse(D) eller Beslutning(B)	Forældrevalgte: Jesper Rasmussen, Lenette Bruun-Jeppesen, Lene Poulsen, Vicki Kirk Ginderskov & Bo Lind Albertsen Medarbejderrepræsentant: Kåre Daasbjerg Christensen Skolens ledelse: Søren Damgaard, Annemette Jensen, Susanne Ingemann & Karina Degryr Thomsen Elevrepræsentanter: Kristian Kjær Nørgaard 8.B, Victor Blaabjerg Løfvall 7.B (deltog ikke i mødet) Afbud: Tilde Maul Bilberg & Kristian Boe Christensen
1. kl. 17.00 – kl. 17.20	Spisning
2. kl. 17.20 – kl. 17.50 (O)	Nyt fra elevrådet • Eventuelt status på skolemad – fortsat i proces. <i>Punktet tages med på næste møde.</i> Kort præsentation af skolebestyrelsens forældrevalgte. Nyt fra forældre • Foredrag om søvn – der er 12 tilmeldte til foredraget der er sendt en reminder ud. Opslaget vil blive genopslået på aula, og på Aulum's opslagstavlen på Facebook. • Samrådsmødet – Kildebakkeskolen har udfordringer ifht. at Herning Kommune vil reducere med 3 elever pr. klasse. Kildebakkeskolen ønsker opbakning fra andre skoler i Herning Kommune. Fint, at vi bakker op om, at det er de samme regler, der køres efter i hele kommunen. Det skal være ens for alle skoler. • Forslag om skolebestyrelsesdag i september – BO & KT finder en dato, og opretter en kalender doodle. • Besøg af Skole og forældre – emner kunne være; bevægelse i undervisningen, hvordan kan vi stå sammen med skolen om fællesskaber? Evt. lave vores egen case. Nyt fra personalet – intet nyt Nyt fra ledelsen • En eventuel pædagogiske renovering af skolen – KT har arvet projektet. Politikerne tager det med til deres budgetforhandling i efteråret. Vi har kvadratmeter nok, vi skal bare have brugt dem bedre. Vi er interesseret i at bibeholde den skole, vi har. Vi har gjort positiv opmærksom på os selv over for forvaltningen, og vist at vi vil det. Vi skriver til politikerne, så de kan komme til en rundvisning.

	• Opfølgning på muligheden for videoovervågning – status er at vores TSL er ved at indhente tilbud på overvågning. KT tager det med, når hun ved mere. • Vi har slået to stillinger op – begge stillinger er besatte.
3. kl. 17.50 – 18.15 (O) Brug af mobil og lignende i SFO.	Sidst talte vi om, at SFO ville rette i deres handleplan, arbejdsgruppen har ikke nået at afholde møde og at lave rettelserne, vi ser på det på et senere møde i det nye skoleår.
4. kl. 18.15 – 18.35 (O, D) Opfølgning på den pædagogiske aften	De forældrevalgte følte sig rigtig godt taget imod af personalet. Det var dejligt, at der var tid nok, de kunne nå at drøfte noget i bund. Hvad har vi fået ud af aftenen? Fint at tale om, hvordan vi fremadrettet skal samarbejde med forældrene. Fællesskaber på tværs af matriklerne. SFO får et andet forhold til forældrene end lærerne gør, det kan noget helt andet. Hvad skal der ske fremadrettet? Vi har samlet noget materiale som selvfølgelig skal bruges. Det kunne være spændende at se, hvad der blev drøftet i de forskellige grupper. Der kan være nedslag fra aftenen, der kunne være interessante at se nærmere på. Interessante at se nærmere på. På første skolebestyrelsesmøde i det nye skoleår præsenteres de foreløbig forslag til en dagsorden for forældremøde på de forskellige klassetrin. Er der brug for videre processer? Der skal være en proces for forældresamarbejde, det kan vi bruge materialet fra mødet til at kvalificere. Kunne være dejligt, hvis nye lærere lige hilser på forældrene på et møde. Hvem er det egentlig der underviser børnene? Kunne være rart at have ansigt på alle klassens lærere.
5. kl. 18.35 – kl. 19.00 (OD) Status på Juniormesterlære	Der er pt. meldt 3 elever til juniormesterlære. Det endte med den lokale model. Eleverne der vælger juniormesterlærer skal til eksamen i dansk og matematik. Hver elev skal have en handleplan, så de får undervisning på minimumstallet i dansk og matematik. Vi vil sætte en juniormesterholdlærer på 9. klasse, som vil være med til at sikre at minimumskravet for undervisning vil blive overholdt. Der skal laves en praktikaftale for hver elev. Tilsynet med praktikken kommer til at ligge kommunalt.
6. kl. 19.00 – kl. 19.30 (D) Høringssvar omkring situationen for Kildebakkeskolen.	Det er besluttet i BFU at Kildebakkeskolen kun må optage 23 elever i 0. klasse, hvilket vil få økonomiske konsekvenser for skolen. Andre skoler bakker op om lige vilkår for alle skoler i Herning Kommune.

	Det blev besluttet, at der laves et høringssvar, der bakker op om Kildebakkeskolens udfordringer – BO og KT udarbejder et høringssvaret og sender rundt.
7. kl. 19.30 – 19.45 Evt.	Fremadrettet vil dagsordenen komme ud en uge før bestyrelsesmødet. Der er 38 børn som begynder i førskolegruppen den 1. juni 2025. Principper og politik for kommunikation skal med på næste møde.
8. kl. 19.45 – 20.45 (O) Lukket punkt (husk tavshedspligten)	Henvendelser fra forældre vedrørende lærer og trivsel Der er modtaget henvendelser fra forældre med klager over en lærer, samt udtrykte bekymringer for både elevers og lærers trivsel. KT orienterede om henvendelserne og de tiltag, der er taget i den forbindelse. Ledelsen er meget opmærksom på både elevernes og lærernes trivsel. Den fremadrettede handleplan er at styrke samarbejdet omkring forældremøderne. Der skal laves aftaler om, hvad vi skriver hjem om, og at vi (forældre og skole) står fast og holder sammen. Det er os voksne, der skal hjælpe børnene til at lykkes. Derudover bliver der udarbejdet en handleplan med konkrete tiltag. På baggrund af uddybende spørgsmål fra skolebestyrelsen vil der på næste skolebestyrelsesmøde blive foretaget et tilsyn med tiltagene for at sikre fortsat fokus på henvendelserne.
Næste møde: mandag den 16. juni 2025 kl. 17.00 – kl. 21.00. Fritidscentret - sommerferieafslutning	